
Minnesanteckningar 1 (4) 

Handikapprådet 

2 september 2009 

Plats och tid Erstaviksrummet kl. 18.30 – 20.30 

Närvarande Jan-Eric Jansson (kd ) Nacka kommun, ordförande 
Birgitta Westman - ” -, 1.e vice ordförande 

Kerstin Fagerström AANV 
Gunder Wåhlberg DHR 
Lena Henriksson Attention 

Lena Evrell FUB 
Inger Fyrsjö HiSL/HRF 

Gun Lingberth R 
Zigan Karlsson Lezdin R 

Kent Andersson SRF 
Pia Dahlén IFS 

PernillaWetterdahl NHR 

Övriga deltagare 	 Hans-Ivar Swärd, SLK, Ivan Ericson och Emil Haglund, 
Teknik, Eva Ralling, Håkan Brekell och Lotta Nordquist, 
Socialtjänsten, Per Leckström, Fastighetskontoret 

Utses att kontrasignera 	 Lena Henriksson 
Underskrifter Sekreterare 	…………………………………………… 

Hans-Ivar Swärd 

Ordförande	 ……………………………………………. 
Jan-Eric Jansson 

Kontrasig- …………………………………………… 
nerar 

Lena Henriksson 

Utdragsbestyrkande 
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Nacka kommun	 Minnesanteckningar 2 (4) 

Handikapprådet 
2 september 2009 

1.  Minnesanteckningar från möte den 3 juni 2009 
Med en notering att sekreteraren ändrar terminologi och syftning i punkten 

8 enligt rådets påpekande, lades föregående minnesanteckningar till hand

lingarna. 


2.	 Tillgänglighetsarbetet för allmän plats 
Ivan Ericson och Emil Hagman från Teknik redovisade för den inventering 

som skett av tillgängligheten på allmän plats i kommunen, såsom buss

hållplatser, gångbanor, trappor m.m. Ett åtgärdsprogram hade upprättats, 

vilket kommer att ta flera år att genomföra. Kostnaderna beräknades till to

talt 27 mkr. Målet 2010 för genomförda åtgärder kommer därför inte att 

nås. I första hand kommer åtgärderna att sättas i på de primära gångstråken 

och det är viktigt att man arbetar med hela stråk och inte bara gör punktin

satser. I Tekniks budgetförslag för 2010 resp. 2011 har 3 mkr kr tagits upp, 

beslut tas i november 2009. 

Handikapprådet noterade informationen till protokollet.


3.	 Boendefrågorna 
Lotta Nordquist, socialtjänsten och Per Leckström, fastighetskontoret, re

dogjorde för arbetet med att hitta boende för personer med funktionsned

sättning och socialpsykiatrin. Tendensen var tydlig, alla behov ökar. De 

närmaste tio åren finns ett behov av en gruppbostad per år med sex lägen

heter i varje. Till personer med behov av boendestöd behövs 2 – 3 lägenhe

ter per år. 

För personer med funktionsnedsättning hade på senare år färdigställts 

”Rudsjövägen”, ”Vattenverksvägen”, ”Lovisedalsvägen” och ”Skym

ningsvägen”. Planerade är ”Tellusvägen” i Älta, Biet i Finntorp, Kungs

hamn, Torehäll samt ”Solsidevägen”, Tippen. 

För socialpsykiatrin fanns behov av 13 nya bostäder till idag boende på 

Ektorpsvägen, detsamma gällde för 4 boende på Skogalundsklippan. Lös

ningen kunde bli nya bostäder i Kungshamn. 

Handikapprådet noterade informationen till protokollet.


4.	 Budget och ekonomi 
Eva Ralling och Håkan Brekell redogjorde för halvårsutfallet och för såväl 

enheten för funktionsnedsättning som socialpsykiatrin var budgeten i ba

lans.

Handikapprådet noterade informationen till protokollet.


5.	 Yttrande över förslag till detaljplan för del av Sickla

ön 13:3 m.fl., ny förbidelse mellan Kvarnholmen och 

Nacka Centrum


Handikapprådet godkände följande yttrande: 

Handkapprådet har tidigare yttrat sig i programskedet och no

terar nu att gångförbindelsen längs stranden utökats i enlighet 

med rådets önskemål. 


Ordförandes signatur Kontrasignatur Utdragsbestyrkande 
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Nacka kommun	 Minnesanteckningar 3 (4) 

Handikapprådet 
2 september 2009 

Föreliggande planförslag innehåller en omfattande förbättring 

av trafikförbindelserna inom västra Sicklaön vilken kan kom

ma alla grupper inom samhället tillgodo, inte minst dem som

är beroende av den kollektiva trafiken. Handkapprådet väl

komnar därför planförslaget. 

Vad gäller detaljerna i förslaget inriktar Handikapprådet sin 

granskning i första hand på busshållplatser och gångförbindel

ser.

I planbeskrivningen sägs att tillgänglighetsnormerna uppfylls i 

samtliga delar utom i den separata ”gångstigen” över Ryssber

gen. Ryssbergen sägs vidare vara ett viktigt och välanvänt re

kreationsområde som bl. a. används av skolorna och som er

bjudet storslagna utblickar mot Stockholms innerstad och far

leden. 

Gångstigarna i området är i dag bitvis svårframkomliga, sär

skilt för personer med rörelsesvårigheter och behöver rustas

upp. För normalt rullstolsburna är området i dag inte tillgäng

ligt.

Handikapprådet är medvetet om de stora nivåskillnaderna i 

norra delen av området men ifrågasätter om inte tillgänglighe

ten från söder med relativt enkla medel skulle kunna förbättras 

så att flera skulle kunna använda åtminstone någon av stigarna 

till någon av utsiktspunkterna. Upprustningen av gångstigen 

bör tas med i genomförandebeskrivningen. 

I det här sammanhanget vill också rådet göra miljö- och stads

byggnadsnämnden uppmärksam på de förbättrade möjligheter 

som de allt vanligare eldrivna rullstolarna ger i att övervinna

nivåskillnader (10 % lutning). Även om handdrivna rullstolar 

inte kan forcera lutningarna så kan kanske eldrivna göra det 

och då måste även i de fallen trappsteg undvikas. 


6.	 Yttrande över förslag till detaljplan för för Enback

en/Gösta Ekmans väg, Boo


Handikapprådet hade ingen erinran mot planförslaget. 

7.	 Pandemiplaneringen 
Hans-Ivar Swärd informerade om arbetet med kommunens planering inför 

det väntade utbrottet av den nya influensan H1N1, ibland kallad ”svinin

fluensa”. 

Lena Henriksson berättade att det saknats tvål på vissa skolor, får kollas.  

Handikapprådet noterade informationen till protokollet.


8.	 Anmälningar 

• NHR Föreningsnytt 
• SÄN protokoll 9 juni 2009 
• SÄN protokoll 18 augusti 2009 

Ordförandes signatur Kontrasignatur Utdragsbestyrkande 
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Nacka kommun Minnesanteckningar 4 (4) 

Handikapprådet 
2 september 2009 

9. Övriga frågor 
1. Lena Evrell frågade varför Nacka inte deltar i EU-projektet Kom An som 

har till syfte att skapa arbete och sysselsättning för personer med funk

tionshinder. Ingen av de närvarande kunde ge något svar, det får kollas till 

nästa möte. 

2. Från föreningsrådet ställdes ånyo frågan varför (s) inte var med på mö

tena. Ordföranden har redan fört frågan vidare, men ska upprepa den. 

3. Föreningsrådet krävdes ett möte med kommunstyrelsens ordförande 

Erik Langby och social- och äldrenämndens ordförande Eva Öhbom Ek

dahl för att diskutera och göra klar handikapprådets roll och framtid. Ord

föranden kommer att föra detta krav vidare till berörda. 


Nästa möte med handikapprådet onsdag den 18 november 2009 kl 18.30 ≤  20.30. 

Arbetsutskott måndag 9 november 2009 kl 17.30 (för att ge bättre tid för insamling 
och utskick till kommande möte) 

Ordförandes signatur Kontrasignatur Utdragsbestyrkande 
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